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PROCES – VERBAL 

Încheiat cu ocazia  şedinţei  extraordinare a  Consiliului  local  municipal  

Tîrgu Mureş  din data de  21  aprilie  2016 

 

 

Din totalul de 23 consilieri locali, sunt prezenţi la şedinţă 20 consilieri.  

Absentează domnii consilieri  Haller Bela,  Jozsa Tibor şi Karacsony Erdei Etel.   

Dl. consilier Soos: - doamnelor şi domnilor, în conformitate cu Dispoziţia 

Primarului nr. 1261 din data de 15 aprilie 2016, se convoacă şedinţa extraordinară a 

Consiliului local  municipal Tîrgu Mureş  pentru astăzi, 21 aprilie  2016, orele 14.   

Conform convocatorului, avem trei proiecte de hotărâri şi un proiect în regim de 

urgenţă. Dacă sunt intervenţii înainte de a vota ordinea de zi? 

Supun la vot ordinea de zi conform convocatorului, iar apoi supun la vot regimul 

de urgenţă. 

Cine este  pentru? – 20 voturi (unanimitate)  

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –  

Ordinea de zi a fost aprobată cu unanimitate de voturi. 

 Supun la vot ordinea de zi în regim de urgenţă. 

Cine este  pentru? – 20 voturi (unanimitate)  

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –  

Ordinea de zi în regim de urgenţă a fost aprobată cu unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 1 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei bugetului local la data de 31 

decembrie 2015: 

Dl. consilier Soos: - dacă nu sunt observaţii, supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este  pentru? – 19 voturi  

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 1 abţinere (Soos Z.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru  şi o abţinere. 

Punctul nr. 2 din ordinea de zi 
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Proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei bugetului local  la data de 31 

martie 2016: 

Dl. consilier Soos: - dacă nu sunt observaţii, supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este  pentru? – 19 voturi  

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 1 abţinere (Soos Z.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru  şi o abţinere. 

Punctul nr. 3 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării bugetului Unităţii Administrativ 

Teritoriale – Municipiul Tîrgu Mureş, pe anul 2016: 

Dl. consilier Bakos: - eu sunt omul care îşi face griji de serviciu. De regulă, 

colegul Sabău sau doamna Karacsony care azi nu este aici, întreabă acest lucru. Am prins 

ceva discuţii anterior acestei şedinţe şi în comisii am mai discutat nişte chestii. Am o 

întrebare, dat fiind faptul că intrăm în perioada alegerilor, nu cumva este vreo lege sau 

reglementare care să ne interzică, legat de transparenţă, cu 30 de zile. Nu greşim dacă 

discutăm în regim de urgenţă rectificarea de buget? Asta ar fi doar o întrebare.  Sunt ceva 

modificări? Ştiu că înainte nu era voie că străzile sau ceva de genul acesta?  

Dl. secretar Mureşan: – stimaţi colegi, dacă citiţi expunerea de motive şi 

proiectul de hotărâre, vedeţi că are la bază termenele imperative prevăzute de H.G.R. nr. 

53/2016 care prevede stabilirea anumitor cheltuieli în vederea pregătirii şi desfăşurării în 

bune condiţii a alegerilor locale. Pe baza acestui act normativ, s-a născut nevoia unei 

rectificări de buget. Nu aveam cum să anticipăm înainte de apariţia Hotărârii de Guvern nr. 

53 şi inclusiv în cea cu nr. 52 privind calendarul desfăşurării alegerilor, necesarul de 

credite  de care avem nevoie. Mai mult, s-a emis o Dispoziţie de primar conform H.G.R. 53 

care a constutuit un grup de lucru la nivelul municipiului, în vederea identificării 

cheltuielilor pe care municipiul are obligaţia conform legii să le facă în vederea desfăşurării 

în bune condiţii a desfăşurării alegerilor. Aceasta este raţiunea pentru care s-a intrat într-o 

şedinţă extraordinară.  

D-na  consilier Corneanu: - pentru buna desfăşurare a activităţilor din şcoli, 

multe şcoli cuprinse aici, la Liceul Avram Iancu, aşa cum am amintit marţi în comisie, a 

apărut o urgenţă, aşa o considerăm noi, este clădire monument istoric, este clădirea veche a 

Liceului Avram Iancu, cum se urcă în Dâmbu pe partea dreaptă, a nu se confunda cu 

clădirea internatului din str. Iuliu Maniu nr. 4 cuprinsă în acest material şi mă bucur de 

acest fapt. Şcoala are o corespondenţă vastă cu primăria pentru această clădire, marţi în 

regim de urgenţă pe fax a ajuns o adresă la şcoală, reprezentanţii primăriei au fost deja în 

şcoală. Mă bucur că în sfârşit se lucrează pentru această clădire, cu toţii ştim că pe un 

monument istoric este mai difical, dar vreau să vă informez practic să ştiţi cu toţii că 

trebuie neapărat să rezolvăm această problemă, pentru că nu vorba de transferul termic şi 

consumul mare de energie pentru căldură. Cad bucăţi de moloz şi sticlă, cad pe trotuar. 

Elevilor mei le-am spus să nu treacă pe acestă parte de trotuar. Mă bucur că mâine o 

comisie, dl. Lobonţ mi-a primis că vine şi sunt convinsă că vor găsi soluţia tehnică cea mai 

bună. Sunt două soluţii tehnice cu pete, fără pete, pe mine nu asta mă interesează, mă bucur 

că au demarat acţiunea şi că se va rezolva.  
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Dl. consilier Soos: - dacă nu sunt alte observaţii, sunt două variante şi vă rog să 

trecem la votul primei varinate propuse în buget.  Varianta II este cu propunerile, cu 

modificările. 

Dl. consilier Molnar: – vreau să întreb, având în vedere că a doua variantă am 

văzut-o doar acum, în comisie nu era a doua variantă, aş vrea să supunem la vot mai întâi 

prima variantă, cea care a fost în comisii şi care s-a discutat, iar cea de-a doua variantă, aş 

propune în cazul în care prima variantă este respinsă la vot, să se supună la vot pe 

amendamente, să văd care este diferenţa dintre prima variantă şi a doua variantă. Nu am 

cum  să verific acum toată anexa la hotărâre să văd exact ce modificări s-au adus. Am 

primit-o doar acum în timpul şedinţei. 

Dl. consilier Soos: - bine. Prima variantă se supune la vot în forma integrală, iar 

la a doua variantă o să megem pe capitole. Dacă sunteţi de acord cu această propunere, vă 

rog să votaţi. 

Supun la vot varianta I. 

Cine este  pentru? – 10 voturi  

Cine este împotrivă? – 5 voturi (Bakos  L., Hints M., Gal E., Soos Z., Makkai 

G.) 

Cine se abţine? – 5 abţineri (Moldovan O., Loghin L., Sabău O., Peti A., 

Benedek I.) 

In această variantă proiectul este respins. 

Vă propun să începem să votăm pe articole varianta II. 

Supun la vot mai întâi veniturile. Total venituri – 000102. Vă rog să votaţi. 

Cine este  pentru?    

Cine este împotrivă?  

Cine se abţine? 

Sunt consilieri care nu au votat. 

D-na Năznean A.: : - dacă vă uitaţi la venituri, s-a suplimentat cu 50 de mii 

pentru ce s-a solicitat în comisia de urbanism. Au solicitat la reparaţii împrejmuiri instituţii 

de învăţământ la cap. 65. Pentru aceea s-a modificat la venituri 50 de mii. Suplimentarea 

pentru venituri dacă doriţi să o aprobaţi. 

Dl. consilier Soos. – veniturile s-au aprobat. 

Dl. consilier Bakos: - să nu discutăm pe articole, ci pe capitole bugetare, sau cel 

mai bine, cum a solicitat dl. consilier Molnar, pe amendamente. 

Dl. consilier Soos: – la mine nu apar amendamentele, apar capitolele: poliţie 

locală, învăţământ, etc. Propun să mergem pe capitole. Dacă veniturile s-au aprobat, sunt 

încă trei persoane care nu au votat: d-na Corneanu, dl. Molnar şi d-na Someşan. La 

venituri, vă rog să vă exprimaţi votul. 

Dl. consilier Someşan: - vă rugăm să ne explicaţi ce s-a modificat. Să ne spuneţi 

toate modificările de la început 

Dl. consilier Soos: – cel mai uşor este să mergem pe capitole şi dacă sunteţi de 

acord cu modificări. 

Dl. consilier Someşan. – la primul capitol…vă rog să ne spuneţi pas cu pas care 

e diferenţa. 
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D-na Năznean A.: - s-a propus iniţial  un autoturism. Nu a fost de acord şi s-a 

introdus suma la Evidenţa populaţiei, pe prima variantă a fost autoturismul şi pe a doua 

variantă a fost suplimentat bugetul la evidenţa populaţiei, cu suma respectivă. Atât este la 

51.02. S-a tăiat autoturismul.  

Dl. consilier Soos. – la 51.02 dacă sunteţi de acord cu modificarea propusă din 

varianta II. 

D-na Năznean A.: – rămâne autoturismul sau rămâne varianta că este bugetul 

evidenţei populaţiei modificat? Aici se supune la vot prima varianta sau a doua. Pe prima 

variantă era autoturismul. S-a făcut amendamentul că nu a fost de acord comisia cu 

autoturismul. Comisia de buget nu a fost de acord cu autoturismul. 

Dl. consilier Soos: - votăm fără autoturism bugetul. 

Vă rog să votăm 51.02 din varianta II.  

Cine este  pentru? – 14 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 5 abţineri (Moldovan O., Loghin L., Sabău O., Molnar E., Soos 

Z.) 

(Nu a votat dl. consilier Moldovan C.) 

S-a aprobat. Trecem la capitolul 65. 

D-na Năznean A.: – la capitolul 65 – învăţământ, a fost suplimentată suma de 

50 de mii care a fost introdusă la venituri, de care v-am spus iniţial, 1 milion au fost 

solicitaţi banii de la străzi şi s-a pus la achiziţie mobilier şcolar.  

Dl. consilier Soos: - aşa este. Vă rog să votaţi 65.02 – învăţământ. 

Cine este  pentru? – 20 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? –  

Urmează 67.02 – cultură, recreere şi religie. Dacă sunteţi de acord cu 

modificările.  

D-na Năznean A.: - modificări nu am avut, am avut doar solicitări să defalc 

sumele la sera de flori şi la CASM  şi au fost defalcate pe fiecare obiectiv în parte. Iniţial 

au fost trecute toate sumele pe bunuri şi servicii şi pe urmă au fost solicitări cu defalcarea 

sumelor respective. 

Dl. consilier Soos: - vă rog să votaţi. 

Cine este  pentru? – 11 voturi  

Cine este împotrivă? – 1 vot  (Soos Z.) 

Cine se abţine? – 8 abţineri  (Bakos L., Hints M., Makkai G., Peti A.,  Benedek 

I.,  Loghin L., Moldovan O., Sabău O.) 

Nu s-a aprobat acest amendament. 

La asigurări şi asistenţă socială – 68.02. 

Cu şcolile a trecut, cu serele, nu. 

La asigurări şi asistenţă socială dacă ne spuneţi dacă era ceva modificare. 

D-na Năznean A.: – la sere şi la CASM am spus că era 

Dl. Maior C.: - la sere, bugetul în prima variantă era fără să se rupă 3 lei şi să se 

pună în altă parte. Aţi fost de acerd ca să nu se rupă şi să se pună în altă parte. Deci, a 
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rămas în prima variantă. Aşa e domnule Peti? Aţi luat capitolul şi aţi spus: votăm varianta 

II cu faptul că 3 lei nu se mai pun la răsadul 5 că se pun la răsadul 7. Nu bani, era între, 

defalcare. Nu avea legătură cu bani. Atunci rămâne aşa cum s-a propus. Atunci, mai 

supuneţi o dată, ca să înţelegeţi. 

Dl. consilier Soos: - eu cred că toată lumea a înţeles ce a vrut să voteze, dar, mă 

rog.  Capitolul 67.02 era supus la vot. Tot capitolul s-a supus la vot. Doriţi să mergem pe 

subcapitole? Eu am supus la vot tot capitolul. Eu zic să votăm la asigurări şi asistenţă 

socială. D-na director, aici ce modificări erau? Nicio modificare. La locuinţe, servicii şi 

dezvoltare publică nu au fost.  

D-na Vălcăuan: - cum redactăm hotărârea, că nu ştim concret ce s-a votat? 

Dl. consilier Soos: - concret, nu a trecut capitolul cultură recreere şi religie. Şi 

unde mai avem modificări este locuinţe, servicii şi dezvoltare publică şi protecţia mediului. 

Nu s-a modificat niciuna.  

D-na Năznean A.: – modificări au fost la străzi – cap. 84 de unde am luat 1 

milion pentru achiziţii mobilier şcolar.  

Dl. consilier Soos. – vă rog, domnule secretar. Au fost solicitări. 

Dl. Maior C.: - la recreere spui aşa: - titlul - bunuri şi servicii. Aveţi obiecţiuni? 

Dacă nu, la vot. Alte servicii culturale. Dacă nu, la vot. Şi mergeţi aşa până la Complexul 

de agrement şi sport Mureşul. 

Dl. consilier Soos: - asta am spus de la început pentru toată lumea. 

Dacă sunteţi de acord, o să mergem pe subcapitole. Este de acord domnul 

secretar? 

Atunci, cine este de acord cu subcapitolul 20 – bunuri şi servicii, titlul 2? 

Domnule Bakos?  

Dl. consilier Bakos: - încercam să votez, dar dacă tot iau cuvântul procedural, 

faptul că nu aprobăm eventual un subcapitol, asta nu înseamnă că am fost de acord cu 

varinata iniţială. Atunci e în regulă. Că oricum vom vota totul deodată la sfârşit.  

Dl. consilier Soos: - aşa este, da. 

Vă rog să votaţi la punctul 20 , titlul 2 - bunuri şi servicii.  Vă rog să votaţi. 

Cine este  pentru? – 10 voturi (Corneanu M., Man T., Fărcaş I., Moldovan C., 

Matei  D., Someşan C., Dordea N., Gujan L., Molnar E., Urcan Gh.) 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 10 abţineri   

Sera de flori, vă rog. 

Cine este  pentru? – 15 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 5 abţineri (Soos  Z., Peti A., Moldovan O., Loghin L., Sabău 

O.) 

A trecut. Complex de agrement şi sport Mureşul. Încălzit iluminat apă, canal, 

pct. 20 cheltuieli cu utilitati. Vă rog să votaţi. 

Cine este  pentru? – 20 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? –  



 6 

La alte servicii în domeniuile culturii, recreaţiei si religiiei, titlul 2 - bunuri şi 

servicii. Vă rog să votaţi. 

Cine este  pentru? – 10 voturi  

Cine este împotrivă? – 1 vot  Gal E.) 

Cine se abţine? – 9 abţineri (Bakos L.,  Hints M., Makkai G., Peti A., Soos Z., 

Benedek I.,, Moldovan O. Loghin L., Sabău O. 

La asigurări şi asistenţă socială. 

Cine este  pentru? – 19 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 1 abţinere (Someşan C.) 

La locuinţe, servicii şi dezvoltare publică. Eu supun la vot tot capitol, să nu 

mergem pe  articole, ca aici era de acord toată lumea. La vot. 

Cine este  pentru? – 19 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 1 abţinere (Molnar E.) 

La protecţia mediului. Doriţi pe articole sau toată hotărârea? 

La vot, vă rog 

Cine este  pentru? – 12 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 8 abţineri  (Gal E., Benedek I., Makkai G., Bakos L., Peti A., 

Hints M., Molnar E.,  Soos Z.)  

Trecem la transporturi, ultimul capitol din buget. Vă rog să votaţi. 

Cine este  pentru? – 18 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? – 2 abţineri (Corneanu M., Molnar E.) 

E ok cu alegerile nu s-a modidicat. 540250. vă rog să votăm punctul referitor la 

bugetul alegerilor. 

Cine este  pentru? – 19 voturi  

Cine este împotrivă? – 1 vot (Molnar E.) 

Cine se abţine? –  

Supun la vot hotărârea  în întregime. 

D-na Năznean: - mai este articolul 2 – fonduri eruropene. 

Dl. consilier Soos: - vă rog să votaţi art. 2 - fonduri europene. 

Cine este  pentru? – 20 voturi  

Cine este împotrivă? –  

Cine se abţine? –  

Supun la vot hotărârea cu modificări, în întregime. 

Dl. consilier Peti: - numai să nu greşim, în calitate de  membru al comisiei de 

buget.  Ce înseamnă votul nostrum?  Inseamnă că toate capitolulele care nu au întrunit 

cvorumul necesar înseamnă că au trecut în rezervă, iar toate celelate sume rămân conform 

votului dv. Acum  nu are rost să votaţi împotrivă, pentru că toate observaţiile 

amendamentele făcute au fost luate în considerare. Să fim consecvenţi să nu blocăm, adică 

să votăm bugetul.  Sau cum doriţi. 
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Dl. consilier Soos: - dacă nu mai sunt alte observaţii, supun la vot hotărârea în 

întregime. 

Cine este  pentru? – 11 voturi  

Cine este împotrivă? – 8 vot  (Corneanu M., Gujan L., Matei D., Molnar E., 

Dordea N.,  Man T., Moldovan C., Urcan Gh.) 

Cine se abţine? – 1 abţinere (Fărcaş I.) 

Respins. 

Punctul nr. 1 – regim de urgenţă 

Proiect de hotărâre privind aprobara plafonului minim al obligaţiilor fiscale  

restante, pe care organul fiscal îl va publica pe pagina de internet în anul 2016: 

Dl. consilier Soos: - în rog pe dl. secretar să explice. 

Dl. secretar  Mureşan: -  sunt doar Norme metodologige de aplicare a unei legi, 

care prevede ca cei care au obligaţii fiscale la bugetul local să fie postaţi pe siteul 

instituţiei, persoanele juridice care cumulează datorii mai mari de 50 mii lei şi persoanele 

fizice care cumulează datorii mai mari de 5 mii lei.  Sunt normele metodologice ca să aibă 

colegii de la Direcţia economică pârghiile necesare pentru a putea aplica prevederile legale.    

Cine este  pentru? – 20 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? –   

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Dl. consilier Bakos: - referitor la informare, s-a mai îmbogăţit aceeaşi temă, au 

apărut materiale noi, executivul primăriei, dl. director Moldovan şi dl. Pastor care 

semnează pentru şef serviciu, cei care se ocupă cu salubritatea, împreună cu alte materiale 

de la  Consiliul judeţean şi de la ADI Ecolect, ne atenţionează despre o situaţie gravă 

despre colectarea deşeurilor în municipiul Tîrgu-Mureş. Repet ceea ce am spus şi la şedinţa 

ordinară, haideţi stimaţi colegi, în special cei din executiv, dacă e cazul să fim câţiva care 

punem deoparte din timp şi să nu facem parte din campania electorală, dacă executivul 

necesită sprijinul nostru, este nevoie de redactarea unei hotărâri de consiliu. Executivul vă 

rog să pregătiţi, şefii de serviciu, cei care se ocupă, nu informare, ci proiect de hotărâre. 

Din informare reiese o chestie interesantă, avem două variante, una e legală, una e ilegală. 

Dacă sunt două variante şi una e ilegală, haideţi să dăm drumul la cea legală şi să votăm. 

Haideţi să facem o propunere de consiliu, domnul secretar sau dl. viceprimar, dacă e nevoie 

de participarea consilierilor în acest proces să ne implicăm, este un subiect foarte delicat 

indiferent de perioada în care ne aflăm. Dacă trebuie făcută o hotărâre, haideţi să o facem. 

Dl. consilier Soos. – dl. Molnar va fi preşedintele viitoarei şedinţe ordinare a 

Consiliului local. 

Nemaifiind alte discuţii  la ordinea de zi,  lucrările şedinţei  extraordinare a 

Consiliului local  se încheie. 

 

Dl. consilier Soos Zoltan – preşedinte de şedinţă   ___________________ 

Dl. Mureşan Andrei – Secretarul Municipiului Tîrgu Mureş  _________ 


